

MORE THAN 200 DRIVERS FROM 49 NATIONS BATTLE FOR THE WORLD CHAMPIONSHIP IN SARNO

7 Sep 2022



The entry list for the Mondokart.com FIA Karting World Championship - OK & OK-Junior in Sarno is back to the highest levels that were recorded in 2018. More than 200 drivers from 49 nations are registered for this world event, which will take place in Italy from 15th to 18th September to close a brilliant 2022 season.

A sign of a return to normality after two seasons impacted by the pandemic, the attendance of this World Championship confirms that interest in the OK and OK-Junior categories is burgeoning in the international karting landscape. The attractiveness of the Circuito Internazionale Napoli has not waned over time and the current version of the Sarno track, 1550 m long, is very challenging.

Under the guidance of FIA Karting Championships Promoter RGMMC and supported by FIA Karting partners Mondokart and Mumbai Falcons Racing, the format of a single world event, accessible to all, has proven its value over the years.

The positive evolution is buoyed by the presence of new countries from all five continents in the competition. The total of 49 nations competing in this World Championship sets a record at this level.

EXCEPTIONAL LINE-UP IN OK

The 2021 OK World Champion, Tuukka Taponen (FIN), will try to double his score this year in Sarno. But the

competition will be strong with serious contenders like Kean Nakamura-Berta (JPN), who was crowned European Champion, and Jamaican Alex Powell, runner-up in his first year in the category. Among the other talented rookies, France's Enzo Deligny, the Latvian Tomass Stolcermanis, Maksim Orlov and the Belgian Ean Eyckmans will challenge strongly. The potential of the young drivers David Walther (DNK), Zachary David (PHL), Freddie Slater (GBR), James Egozi (USA) should not be overlooked. With more experienced drivers like the Britons Joe Turney and Arvid Lindblad, the Italians Luigi Coluccio, Cristian Bertuca, Nicolo Cuman, Paolo Ippolito, Finland's Juho Valtanen, and the Brazilians Gabriel Gomez, Olin Gali, Matheus Ferreira, the conquest of the world title promises to be competitive.

OK-JUNIOR, A REAL INCUBATOR OF TALENT

The succession of the 2021 OK-Junior World Champion is open as Kean Nakamura-Berta (JPN) is now competing in the higher category. Third last year and European Champion this year, Anatholy Khavalkin represents the rising generation along with the Polish driver Jan Przyrowski and the Britain's Nathaniel Tye. The list of serious contenders remains long in the 12-14 age group. However, Dmitry Matveev, Enzo Tarnvanichkul (ESP), Guillaume Bouzar (LUX), Zac Drummond (GBR), Rene' Lammers (NLD), Lewis Wherrell (GBR) and Jules Caranta (FRA) should be mentioned for their presence in the European top 10. The recent winner of the FIA Karting Academy Trophy, Arthur Dorison (FRA) will meet the 2021 winner Maciej Gladysz (POL).

Provisional programme for the Sarno event

Friday 16th September

08:00 - 09:55: Free Practice

10:05 - 12:03: Qualifying Practice

13:10 - 19:05: Qualifying Heats

Saturday 17th September

08:00 - 09:26: Warm-up

09:30 - 19:25: Qualifying Heats

Sunday 18th September

09:00 - 10:05: Warm-up

10:10 - 11:45: Super Heats

13:20 - 14:50: Finals

The Sarno event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.

PLUS DE 200 PILOTES DE 49 NATIONS PRÊT À DISPUTER LE CHAMPIONNAT DU MONDE À SARNO

La liste des engagés au Championnat du Monde FIA Karting - OK & OK-Junior Mondokart.com de Sarno retrouve les plus hauts niveaux de la spécialité qui avaient été enregistrés en 2018. Plus de 200 pilotes en

provenance de 49 nations sont en effet inscrits à cette épreuve mondiale qui va se dérouler en Italie du 15 au 18 septembre en clôture d'une brillante saison 2022.

Signe d'un retour à la normale après deux saisons impactées par la pandémie, la fréquentation de ce Championnat du Monde confirme l'intérêt général pour les catégories OK et OK-Junior désormais en plein essor dans le paysage du karting international. L'attractivité du Circuito Internazionale Napoli ne se dément pas au fil du temps et la version actuelle du tracé de Sarno, longue de 1550 m, est très sélective.

Sous la direction de RGMMC, promoteur des Championnats FIA Karting, et avec le soutien des partenaires de la FIA Karting Mondokart et Mumbai Falcons Racing, le format d'une épreuve mondiale unique, accessible à tous, a démontré sa pertinence au fil des ans.

Cette évolution positive est soutenue par la présence de nouveaux pays des cinq continents dans la compétition. Le total de 49 nations engagées dans ce Championnat du Monde établit un record à ce niveau.

PLATEAU EXCEPTIONNEL EN OK

Le Champion du Monde OK 2021, Tuukka Taponen (FIN) tentera de doubler la mise cette année à Sarno. Mais la concurrence s'annonce élevée avec des candidats sérieux comme Kean Nakamura-Berta (JPN) couronné Champion d'Europe ou le Jamaïcain Alex Powell vice-Champion, dès leur première année dans la catégorie. Parmi les autres rookies de valeur, le Français Enzo Deligny, le Letton Tomass Stolcermanis, Maksim Orlov, le Belge Ean Eyckmans vont relever un défi de taille. Le potentiel des jeunes David Walther (DNK), Zachary David (PHL), Freddie Slater (GBR), James Egozi (USA) ne doit pas être négligé. Avec des pilotes plus expérimentés comme les Britanniques Joe Turney et Arvid Lindblad, les Italiens Luigi Coluccio, Cristian Bertuca, Nicolo Cuman, Paolo Ippolito, le Finlandais Juho Valtanen, les Brésiliens Gabriel Gomez, Olin Gali, Matheus Ferreira, la conquête du titre mondial promet d'être disputée.

L'OK-JUNIOR, VÉRITABLE INCUBATEUR DE TALENTS

La succession du Champion du Monde OK-Junior 2021 est ouverte puisque Kean Nakamura-Berta (JPN) évolue désormais dans la catégorie supérieure. 3^e l'an dernier et Champion d'Europe cette année, Anatholy Khavalkin incarne la génération montante avec le Polonais Jan Przyrowski et le Britannique Nathaniel Tye. La liste des prétendants sérieux reste longue chez les 12-14 ans. Il convient de citer cependant Dmitry Matveev, Enzo Tarnvanichkul (ESP), Guillaume Bouzar (LUX), Zac Drummond (GBR), Rene' Lammers (NLD), Lewis Wherrell (GBR) et Jules Caranta (FRA) pour leur présence dans le top 10 européen. Récent vainqueur du Trophée Académie FIA Karting, Arthur Dorison (FRA) retrouvera le vainqueur 2021 Maciej Gladysz (POL).

Programme prévisionnel de l'épreuve de Sarno

Vendredi 16 septembre

08h00 – 09h55 : essais libres

10h05 – 12h03 : essais qualificatifs

13h10 – 19h05 : manches qualificatives

Samedi 17 septembre

08h00 – 09h26 : warm-up

09h30 – 19h25 : manches qualificatives

Dimanche 18 septembre

09h00 – 10h05 : warm-up

10h10 – 11h45 : Super Manches

13h20 – 14h50 : Finales

L'épreuve de Sarno sera à suivre sur l'application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.

© Photo FIA Karting / KSP

PARTNERS

EXPRIT
RACING KART

LeCONT



MGtires
Racing

MONDOKART
Racing



panta
RACING FUEL
MOLGROUP ITALY

VEGA
High Technology in Karting Tyres

